
Skolebestyrelse 

Østervangsskolen og Vor Frue Skole 

Onsdag d.9/3 2022  
Kl 18-21 på Østervangsskolens lærerværelse 
Referent: Rikke 
(Referat sendes til deltagerne og lægges på skolernes hjemmeside  
Deltagere/inviterede:  
Susana Pajares Tosca, Andreas Malmmose Johansen, Mette Trebbien Rønne Pedersen, Lisbeth 
Rosenørn, Iben Nybjerg, Christian Hjortgaard, Sofie Østergaard Bagge, Christian Trolle 
Andersen, Lone Feld, Frank Hyldal, Elevrepræsentanter, Lasse Frendrup, Vibeke Pakkenberg, 
Sofie Frost Bondorf, Anders Ramsing, Kasper Broeng, Esben Ro Egebo Buhl 
 

Afbud: Lasse Frendrup, Frank Hydal, Iben Nybjerg, Sofie Østergaard Bagge. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dagsorden 

    Kl. Punkt Referat Opfølgning 



1 18.00 Dagsorden og godkendelse af referat fra 
sidste møde 

Godkendt.   

2 18.05 Hvem skriver og sikrer udsendelse af 
forældre-info ? 

Mette Trebbien Rønne Pedersen  

3 18.10 Elevråd Ønske om at en A-uge kan blive en uge/dag hvor 

man dyster mod hinanden. Gerne overbygning og 

mellemtrin.  Anders fortæller, at det er lagt ind i 

kommende skoleår, hvor der er lagt optil at lærerne 

drøfter forslaget.  

 

Elev cafe: Det er ikke muligt at holde åbent i cafeen 

efter den normale åbningstid. Eleverne skal selv 

tage kontakt til Maria og aftale noget med hende.   

 

Sager 

    Kl. Punkt Referat Opfølgning 

4 18.15 Orientering fra formanden  Der er to nye som stiller op til bestyrelsen og en 
som ønsker at stille op som suppleant.  
Vi er klar med en valgliste såfremt alle stiller op 
til genvalg.  
Susanna ønsker ikke at være formand, men 
tager posten såfremt, der ikke er andre, der 
ønsker det.  
Susanna skal til Japan det første halve år af 
2023. 

 

5 18.25 Orientering fra skoleledelsen 

 Personale  
o Fuldt hus i SFO 
o Modtageklassen. 

 Retningslinjer  

o Grænseløst arbejde 
o Røgfri arbejdsdag 
o Private devices 

 
 

Nyt Personale 

 Kristian Goldermann - SFO 

 Michella Bjerregaard - SFO 

 Boris Fuglø - Modtageklasse 
Retningslinjer for medarbejderne om: 

 Grænseløst arbejde – Væk fra fast 
arbejdstid – henvendelser fra kolleger og 
forældre og ledere 

 Røgfri arbejdsdag fra 1/8-22 

 



 
 
 
 

 Lærerværelset 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 Kommende eksamen 

 Elevers brug af private devises – Hvad 
gør de ved det sociale samvær.  

o Forstyrrende – mobbende – 
isolerende – afsæt i mobilhotel 

 
Der kommer nye møbler i uge 16 og der er 
blevet malet. Malingen er blevet betalt af 
ejendomsservice.  
 
Fra skoleledermødet 

 Tænketank om skole/hjem 

 Ny proces om mobbestrategi – særlig 
digital mobning.  

Mod normalisering 

 Smitteopsporing er ophørt. 

 Skolen normaliseret efter Corona – men 
det tager tid at genetablere 
fællesskaberne.  

 
Man reducerer elevernes prøver.  
Eleverne skal op i skriftlig dansk og matematik.  
Mundtligt skal de op i engelsk og dansk. 
Der er endnu ikke nogen start eller slut datoer 
fra UVM.  
2. standpunktskaraktere gives i starten af juni 
måned.  
De praktisk faglige valgfags eksamen i 8. klasse 
bliver ikke holdt i år. Årskarakterer overføres.  
 



6 18.45 Meddelelser fra andre Iben har orlov fra bestyrelsesarbejdet 
frem til august 22.  

 

7 18.50 Kantinen 
Elevrådet har efterspurgt mulighed for at 
kantinen kan være åben i pausen kl 13.30. 
Dette kan ikke umiddelbart lade sig gøre – 
men der undersøges muligheder for et lødigt 
måltid der kan købes i 12. pausen og spises 
13.30.   

 Se under elevrådet  

8 19.10  Skolens prioriteringer i forhold til næste skoleår:  

I vidt omfang omlægge understøttende 
undervisning til tovoksen timer. Det betyder 
udvidet åbning i SFO og klub.  
Musikklasserne fastholder dog understøttende 
undervisning – da det er her musikken ligger.  
Vor Frue skole fortsætter med op til tre lektioner 
omlagt til tovoksen jf §16.F 
Pausestruktur med lang frokostpause i 
indskolingen fortsætter – ligesom igangsatte 
aktiviteter i pauserne.  
Elevplan som har været obligatorisk afløses af 
en meddelelsesbog 
 
Susanne spørger om hvem målgruppen er for 
elevplaner? Hun mener ikke, at hverken elever 
eller forældrene bruger dem. På baggrund af 
den nye skolereform er det en af de ting, der har 
været drøftet.  
 
Budgetmæssigt har strukturen den konsekvens 
at vi betaler noget mere for, at klubben holder 
åbent. I forhold til SFO holder vi den aftalte 
ramme økonomisk.  

 

  



Vi har som skole tre overskrifter i forhold til 
næste års indsatser:  

 At komme tilbage fra corona. 

 At give flest mulige børn deltagelses 
muligheder.  

 Arbejde med yderligere 
professionalisering af vores team.  

 



9 19.30 Principper 

 Susana præsenterer det reviderede 
forslag til princip om kroppen.  

 Se bilag 

2 processer der bliver sat i gang. Den ene 
handler om forældre samarbejdet og det andet 
handler om den digitale antimobbestragien. 

 

10 19.40 Principarbejde. 

 Drøftelse af skolebestyrelsens 
principarbejde arbejde fremover. 
(Susana)  

Antimobbestrategi – digitalt 
 
De fysiske rammer – bygningen er fra 1968. 
Skal det være et punkt til vores kommende 
bestyrelses arbejde? 
 
Ønske om: basketball net og en skaterbane til 
udskolingen. Udendørs aktiviteter. Udendørs 
bordtennis bord.  Det kigger vi på i ledelsen.  
 
Biologi lokalet trænger til en hånd, det er håbløst 
bagud. De støtter ikke fagligheden.  
 
Der kan udarbejdes en bruttoliste i forhold til 
ønsker om skolens forbedringer.  
 

 
 
 
 
 

 

11 20.00 Mødekalender 

 På sidste møde aftaltes at ændre 
mødefrekvens, mødetidspunkt og 
mødelængde.  

 I bilaget er et forslag til konkret 
mødekalender for skoleåret 21-22 & 
22-23. 

 Se bilag 

Se bilag 
Den ny mødekalender blev besluttet. Dog med 
den ændring, aty møderne holdes fra kl 17.00 i 
stedet for kl. 16:30.  
 
Møde d. 7/6 2022 holdes på Pulsen 8, 4000 
Roskilde med spisning.  
 
Mødet i september er på Vor Frue. 

 
Se bilag  
 
 

 
 

12 20.10 Budget 2022 På projektor  



  AR fremlægger budgetudkast på 
mødet for  

o Østervangsskolen 
o Herunder Gr O og Vækst 
o Vor Frue Skole 
o SFO Østervang 
o SFO VFS 

 
Det er skolebestyrelsen der godkender 
budgettet. 

Godkendt 
Se bilag 
 
Skole: 

 Drift & løn -  i balance 

 Specialområdet -2,3 – Bestyrelsen har 
svært ved at forholde sig til at der kan 
være store budgetændringer i løbet af 
året.  

 Overførsel + 1,7 

 Forventning om 4 mil puljen… 

 Strukturelt underskud.  

 Søger møde 

13 20.35 Skolebestyrelsesvalg 

 Hvordan går det med at finde 
kandidater  

 Indhold af aftenen.  

Forældrevalgtes rolle:  

 Benarbejde inden valgmødet – jfdb 

 Selve mødet: AR 
o Regler 
o Skriftlig meddelelse 
o Valgliste 
o Valgmøde – valgbestyrelse 

 Regerende formand 
 Skoleleder 
 Udpeget af SBU 

Byrådsmedlem Birgitte 
Baktoft 

o Valgmøde med opstilling. På valg: 
 Susana Tosca 
 Andreas Malmrose 
 Sofie Østergaard Bagge 
 Mette Trebien Rønne 

Pedersen 
 Dertil et antal suppleanter 
 Sup velkommen til at 

 



deltage.  
o Ikke på valg 

 Iben 
 Lisbeth,  
 Christian Trolle 

o På valgmødet opstilles kandidater i 
rækkefølge (evt ved afstemning) 

o Derfra 10 dage hvis man er utilfreds 
med placering eller ikke har hørt 
om – eller vil lave en anden liste. 

o Hvis ja – kampvalg – hvis ikke 
fredsvalg 

o  
 
 

14 20.55 Eventuelt 

 

Der har været tyveri af slik og penalhus i en 
klasse. Ledelsen følger op 
 
 

 

 

 
 
 


